
 

 

     
 

Input inloopbijeenkomst hondenzonering Zuidelijke Groengebieden Delft  
Staatsbosbeheer heeft 27 november 2024 een inloopbijeenkomst georganiseerd over het hondenbeleid en de 

zonering in de gebieden rondom Delft. Meer dan honderd mensen hebben die avond hun input gegeven, ook via de 

mail kregen we veel reacties. De inzichten uit deze avond hebben wij hieronder samengevat. We verwerken dit in het 

uiteindelijke voorstel dat wij zullen voorleggen aan de betrokken gemeenten. Updates en informatie kun je volgen op 

de webpagina Hondenbeleid Midden-Delfland.   

 

1. Algemene input 

2. Zonering Kerkpolder-Noord 

3. Zonering Tanthof (Abtswoudse Bos-west) 

4. Zonering Abtswoudse Bos  

5. Zonering Abtswoudse Bos-oost 

6. Zonering Ackerdijkse Bos 

 

 
 

1. Algemene input  
 

Balans tussen honden en natuur 

De meeste bezoekers, zowel met als zonder hond, vinden het logisch dat kwetsbare natuur beschermd moet worden 

door honden in sommige delen aan te lijnen. Ook al is het een recreatiegebied. Enkele bezoekers vinden dat het een 

recreatiegebied is en er geen rekening gehouden hoeft te worden met natuur. Wel vinden bezoekers dat duidelijk 

moet worden wat kwetsbare soorten of locaties zijn. Natuurvriendelijke oevers worden gezien als zwemwater voor de 

hond, omdat vaak onbekend is wat kwetsbare natuur is of kwetsbare locaties zijn.   

 

Hondenpoep opruimen 

De meeste bezoekers zeggen bereid te zijn hondenpoep op te ruimen op en langs de paden. De meeste bezoekers 

zien geen noodzaak om hondenpoep op te ruimen in de bossen. In de praktijk gaan bezoekers met hond geen uur 

met een hondenpoepzakje wandelen om het bij de ingang in de prullenbak te gooien. De meeste honden poepen in 

de eerste tien minuten van hun wandeling. Zet een prullenbak bij de ingang en verderop, zodat bezoekers met hond 

de poep ook echt gaan opruimen. 

 

Verantwoordelijkheid begeleider van honden 

Bezoekers zonder hond, bezoekers met hond en de meeste eigenaren van hondenuitlaatservices geven aan dat 

begeleiders van honden zelf verantwoordelijkheid moeten nemen voor het gedrag van de hond(en). Een 

hondenlosloopgebied wordt door veel begeleiders van honden gezien als een plek waar de hond alles mag. Overlast 

komt door hondeneigenaren of hondenbegeleiders die honden niet onder appèl hebben of geen rekening houden 

met andere recreanten. Een aantal bezoekers geeft aan dat zij sceptisch zijn als de nieuwe regels ingevoerd worden, 

omdat het ook gaat om het nemen van eigen verantwoordelijkheid en rekening houden met elkaar.  

 

Bezoekers met meer dan drie honden 

Het is straks toegestaan om met maximaal drie honden per begeleider in de gebieden te wandelen, zodat je als 

begeleider de honden goed onder appèl kunt houden. Bezoekers met meer dan drie honden, vragen zich af wat dit 

voor hen betekent. Mogen zij straks niet meer in de gebieden wandelen met meer dan drie honden of kunnen zij 

ontheffing krijgen? Zij vragen hier meer duidelijkheid over aan Staatsbosbeheer. 

 

Reguleren hondenuitlaatservices 

De meeste hondenuitlaatservices zijn positief dat het gereguleerd zal worden en herkennen de overlast die wordt 

ervaren. Ze zijn bereid om afspraken te maken in welk gebied zij wanneer lopen en willen rekening houden met 
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andere recreanten en de natuurwaarden. Zij maken zich wel zorgen over een waterbedeffect. Het reguleren zorgt voor 

verplaatsing en dus drukte in andere gebieden. Zij vinden het positief dat dit met meerdere gemeenten wordt 

opgepakt en hopen op een gezamenlijke oplossing, zodat zij niet ‘van het kastje naar de muur’ worden gestuurd. 

Enkele uitlaatservices vrezen voor hun voortbestaan door strengere regels en kosten die betaald moeten worden om 

gebruik te maken van de recreatiegebieden. De meeste hondenuitlaatservices vragen vooral om duidelijkheid. Betrek 

hen in het proces en geef op tijd aan wanneer nieuwe regels in gaan, zodat zij de bedrijfsvoering kunnen veranderen.  

 

Reguleren (jacht)hondentrainingen 

Het voorstel om hondentrainingen hetzelfde te gaan reguleren als de hondenuitlaatservices vinden 

hondenverenigingen geen goed plan. Zij maken niet dagelijks gebruik van de gebieden, dus het jaarlijks voorgestelde 

bedrag is voor sommige particulieren hondenscholen en verenigingen te veel. Ook is er bezwaar omdat er tijdens de 

trainingen geen roedelvorming is, maar iedere hond heeft een vaste begeleider tijdens de trainingen. De honden zijn 

daarnaast aan de lijn als zij niet ‘aan het werk’ zijn. Daarnaast geven alle verenigingen aan dat zij juist trainingen 

geven over hondengedrag en de communicatie tussen eigenaar en hond. De meeste verenigingen melden hun 

activiteiten al aan bij Staatsbosbeheer en betalen hier ook een vergoeding voor. Een enkele geeft aan dat er soms 

veel verenigingen aanwezig zijn op één dezelfde locatie en tijdstip en dat het onderling soms ‘vechten voor je plek’ is. 

Zij geven aan dat het fijn is dat dit beter gereguleerd gaat worden, maar willen in gesprek met Staatsbosbeheer hoe 

dit in de praktijk werkt.  

 

 

2. Zonering Kerkpolder-Noord 

 
Bezoekers geven aan dat de Kerkpolder-Noord in het weekend druk bezocht 

wordt door bewoners met hond. Het voorstel voor losloopzones wordt 

enthousiast ontvangen door bezoekers met hond. Het water dat nu als 

aanlijnzone staat ingetekend is juist een heerlijk loopje met de hond en zij geven 

aan dat ze hier graag blijven wandelen met loslopende hond. Honden zwemmen 

daar ook graag. Mogelijk kan er een aanlijnplicht komen in het broedseizoen.  

 

Natuurliefhebbers- en verenigingen geven aan dat dit water een belangrijke 

natuurwaarde heeft en aanlijnen een goed idee is. Een aantal bezoekers en 

natuurverenigingen geven aan dat een aanlijnzone onder de Kerkpolderweg 

gewenst is voor natuur en bezoekers die geen loslopende honden tegen willen 

komen. Over het algemeen geeft iedereen aan dat een hondenuitlaatservice niet 

gewenst is in de Kerkpolder. Ook de hondenuitlaatservices zelf geven aan dat dit 

voor hen geen geschikte locatie is vanwege de Kerkpolderweg en de 

recreatiedrukte. 

 

 

De ijsbaan 

Bezoekers stelde vragen over de ijsbaan. Deze is niet ingetekend als losloopzone op deze kaart, omdat dit niet onder 

beheer valt van Staatsbosbeheer.  

 

Voorzieningen 

Bezoekers geven aan dat prullenbakken gemist worden, zodat hondenpoep opgeruimd kan worden. Bezoekers met 

hond zouden graag een omheind speelveld willen en zwemwater voor de hond.  

 

Natuurwaarden behouden 

Natuurverenigingen en natuurliefhebbers geven aan dat er veel broedvogels in de Kerkpolder zijn. Daarnaast leven er 

ook veel padden. Er zijn ontwikkelingen om paddenpoelen aan te leggen. Hierbij wordt rekening gehouden met de 

nieuwe hondenzonering. Een hondenverbod rondom deze poelen is niet nodig, maar wel honden aan de lijn. 

Natuurlijkvriendelijke oevers worden aangelegd voor o.a. amfibieën en kleine zoogdieren. Voor hondeneigenaren is 

dit vaak niet bekend en wordt dit gezien als hondenzwemplaats.  

 

 



 

 

 

 

3. Zonering Tanthof (Abtswoudse Bos-west) 
 

Bezoekers geven aan dat het Abtswoudse Bos-west veel bezocht wordt 

door bewoners uit de wijk Tanthof. Dit zijn bewoners met hond en 

bewoners zonder hond. Bewoners zonder hond vinden het positief dat 

er ook een wandelpad ingetekend is waar honden aan de lijn moeten. 

De balans tussen de losloop- en aanlijnzone is volgens hen goed. Zo is 

er voor de rustzoeker en loslopende hond een plek om te wandelen. 

Bezoekers met hond zijn positief over de losloopzone die is ingetekend 

en zijn tevreden als er een losloopzone blijft. De locatie voor een 

losloopzone is voor hen goed in verband met het drukke fietspad Sint 

Maartensrechtpad dat vaak voor gevaarlijke situaties leidt.  

 

Een aantal hondeneigenaren geeft aan dat ze graag op het ruiterpad 

lopen en geen ruiters tegenkomen op doordeweekse dagen in de 

vroege ochtend. Zij vragen zich af of hondeneigenaren hun eigen 

verantwoordelijkheid mogen nemen als ze een paard tegenkomen. 

Ruiters geven aan blij te zijn dat honden niet op het ruiterpad mogen. 

Er zijn honden die achter paarden aanrennen en ruiters ervaren een 

onveilig gevoel tijdens het buitenrijden in Midden-Delfland. Als het 

loslopen op ruiterpaden niet is toegestaan, kunnen ruiters weer met 

een veilig gevoel buitenrijden.  
 

 
 

Voorzieningen 

Bezoekers geven aan dat er al meerdere malen een verzoek is gedaan voor een bankje waar nu een losloopgebied is 

ingetekend. Zij willen hier alsnog over in gesprek met Staatsbosbeheer. Ook zou het fijn zijn als er prullenbakken 

komen, zodat de hondenpoep opgeruimd kan worden. 

 

Natuurwaarden 

Natuurverenigingen en natuurliefhebbers geven aan dat er bijzondere soorten leven in het Abtswoudse Bos-west. De 

roerdomp is een regelmatige bezoeker en de waterpartijen zijn geliefd voor vele soorten. Bezoekers vinden het 

belangrijk om die natuur te behouden en genieten hier ook van. Er zijn ontwikkelingen om een zwaluwwand te 

plaatsen in dit gebied. Hierbij wordt rekening gehouden met de nieuwe hondenzonering.  

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

4. Zonering Abtswoudse Bos  

 
Bezoekers geven aan dat het Abtswoudse Bos veel bezocht wordt 

door bewoners uit de wijk Tanthof, maar ook door andere 

bezoekers uit de omgeving doordat er een parkeerplaats 

aanwezig is. Bewoners die angst hebben voor honden en wonen 

in de wijk Tanthof geven aan dat zij hier niet wandelen, maar dat 

wel graag zouden willen. Een wandelroute waar je geen 

loslopende hond tegenkomt is daarom gewenst. Bewoners 

zouden de hond graag vanuit de wijk loslaten, maar begrijpen 

vanwege het fietspad en speelnatuur ook de keuze voor het 

aanlijnen. Honden zwemmen graag op de plekken waar 

natuurvriendelijke oevers zijn aangelegd, omdat honden hier het 

water in kunnen lopen.  

 

Een aantal bezoekers geeft aan zich niet bewust te zijn van de 

functie ‘natuurvriendelijke oever’. Natuurliefhebbers zouden een 

aanlijnplicht voor het hele Abtswoudse Bos willen in het 

broedseizoen. Bezoekers met hond zeggen te genieten van de 

natuur tijdens de wandelingen met hond. Zij vragen om geen 

verbod te maken, maar een aanlijnplicht. 

 

Hondenuitlaatservices geven aan dat ze hier graag wandelen. Zowel bezoekers met hond als zonder hond geven aan 

overlast te ervaren van de hondenuitlaatservices. Hondenverenigingen vragen om een locatie in het Abtswoudse Bos 

waar ze mogen blijven trainingen. De trainingen zijn juist gericht op hondengedrag en het verbeteren van de 

communicatie tussen hond en eigenaar. Kynologenclub Delft is gelegen aan dit gebied en daar trainen 

hondenverenigingen die in het Abtswoudse Bos trainen. Zij melden dit bij Staatsbosbeheer en betalen hier ook een 

vergoeding voor. De meeste bezoekers, zowel met als zonder hond, vinden het logisch dat kwetsbare natuur 

beschermd moet worden ook al is dit een recreatiegebied. Enkele bezoekers vinden dat het een recreatiegebied is en 

er geen rekening gehouden hoeft te worden met natuur. Fietsers ervaren veel overlast op het doorkruiste fietspad, 

omdat honden hier nu los mogen lopen. Hierdoor ontstaan soms gevaarlijke situaties, zoals honden die plots voor 

een fietser langs rennen. Fietsers vragen daarom een aanlijnplicht op fietspaden.   

 

Voorzieningen 

Zorg voor prullenbak in het gebied of in ieder geval bij Moeder aarde, zodat hondenpoep opgeruimd kan worden. 

Bezoekers met hond wandelen niet een uur met een poepzakje. Bezoekers geven aan dat er borden bij kwetsbare 

natuur geplaatst kunnen worden.  

 

Natuurwaarden 

Natuurverenigingen en natuurliefhebbers geven aan dat het Abtswoudse Bos een bijzondere plek is voor vele kleine 

zoogdieren en vogels zoals de ijsvogel. De natuurvriendelijke oevers zijn belangrijk voor flora en fauna. Bezoekers 

zowel met als zonder hond, geven aan te genieten van de natuur in het Abtswoudse Bos. Wel vinden bezoekers dat 

duidelijk moet worden wat kwetsbare soorten of locaties zijn. Natuurvriendelijke oevers worden ook hier gezien als 

zwemwater voor de hond, omdat voor veel bezoekers onbekend is wat het doel van een natuurvriendelijke oever is. 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

5. Zonering Abtswoudse Bos-oost 

 
Het gebied wordt minder druk bezocht en daardoor genieten bezoekers 

van het Abtswoudse Bos-oost. Het is een gebied waar je als rustzoeker 

en natuurliefhebber geniet van de natuur. Dit geldt voor bezoekers met 

als zonder hond. Bezoekers met hond geven aan dat zij het jammer 

vinden als de hond hier niet meer los mag lopen. Je kunt hier juist 

lekker rustig wandelen met je hond. Zij vragen om een aanlijnplicht in 

het broedseizoen en daarbuiten los.  

 

Hondenuitlaatservices wandelen graag in dit gebied, omdat er weinig 

recreatie is, goede parkeermogelijkheid en zij zien weinig 

natuurwaarden in dit gebied. Zowel bezoekers met als zonder hond 

ervaren overlast van hondenuitlaatservices. Er is weinig overzicht om 

de roedel honden te vermijden. De honden zwemmen graag in het 

water. Bezoekers met hond geven aan dat ze niet weten dat dit 

kwetsbare natuur is. Hondenverenigingen zouden hier graag (rustige) 

trainingen blijven geven. Zij geven aan het jammer te vinden als dit 

gebied niet meer tot een trainingslocatie behoort.  

Het fietspad wordt veel gebruikt als woon-werkverkeer. Als het toch 

een losloopgebied wordt, vragen fietsers om een aanlijnplicht op fietspaden. Er komen geen ruiters in dit gebied.  

 

Natuurwaarden 

Veel bezoekers vinden het Abtswoudse Bos- oost juist een locatie waar je in rust van de natuur kunt genieten. 

Bezoekers met hond lopen daarom graag op deze locatie. De marter wordt steeds vaker gespot in dit gebied. De 

natuurvriendelijke oever is ook hier een belangrijke plek voor vogels en kleine zoogdieren, maar wordt gebruikt als 

hondenzwemplaats. De meeste bezoekers geven aan dat zij op deze locatie vooral de rust ervaren en weinig dieren 

zien.  

 

 

6. Zonering Ackerdijkse Bos 
 

 

 

Het Ackerdijkse Bos wordt door bezoekers voornamelijk bezocht door wandelaars die de kunstroute volgen en Art 

Centre bezoeken. Enkele bezoekers komen hier om de hond uit te laten. Het gebied wordt intensief gebruikt door 



 

 

een aantal hondenuitlaatservices en hondentrainingen. Ook loopt er een ruiterpad door het gebied waar ruiters van 

twee omliggende maneges/pensionstallen graag gebruik van maken.  

Het fietspad wordt veel gebruikt als woon-werkverkeer. Ondanks dat het Ackerdijkse bos het minste aantal bezoekers 

heeft van de zuidelijke groengebieden Delft, wordt veel confrontatie ervaren tussen de verschillende bezoekers. 

Ruiters en wandelaars van de kunstroute ervaren veel overlast van loslopende honden en uitlaatservices. Ook zijn er 

incidenten geweest tussen honden en schapen en voorheen de varkens. De schapenboer wil graag een plek voor zijn 

schapen behouden in het gebied, maar maakt zich zorgen om het gedrag van honden richting de schapen.  

 

Ruiters vragen om het losloopgebied niet te starten bij de parkeerplaats, maar na het ruiterpad zodat zij veilig kunnen 

buitenrijden. Het omheinde losloopveld vinden de hondenuitlaatservices een goed idee. Andere geven aan dat de 

welbekende Delfts blauwe vaas toegankelijk moet blijven voor wandelaars. Natuurverenigingen geven aan dat er meer 

soorten kunnen gaan leven als niet overal honden los mogen lopen. De meeste bezoekers geven aan dat de balans 

tussen aanlijnzone en losloopzone goed is. 

 

Natuurwaarden 

In het Ackerdijkse Bos broedt een Havik en dat is uniek. Het Ackerdijkse Bos heeft een lage natuurwaarde en daarom 

vragen natuurverenigingen juist om extra aandacht voor dit gebied. Natuurverenigingen vragen om de loslopende 

honden in het Ackerdijckse Bos te verminderen, zodat soorten meer ruimte krijgen. Bezoekers geven aan dat zij hier 

niet komen om de natuur te beleven.  

 


